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Provinciale Staten 
 
Vragen van het statenlid Van 't Westeinde, Geluk en Oudeman (CDA) ingevolge artikel 
44 reglement van orde  
 
AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2021 nummer 156. 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
Bevolkingsgroei Zeeland: 
 
(ingekomen: 19 januari 2021) 
 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Kan het college van GS een analyse maken 
van de groei van het aantal inwoners 
zoals die zich over 2020 heeft voorgedaan? 
Waar komt het door, waar vindt de groei 
met name plaats, enzovoorts? 

1. In opdracht van de Provinciale Commissie 
Wonen (PCW) wordt de demografische 
ontwikkeling van Zeeland in 2020 onderzocht 
door het bureau I&O Research, en in 
hoeverre er door toename van ‘thuiswerkers’ 
sprake is van een trendbreuk waar we bij 
nieuwe prognoses van bevolking en 
huishoudens rekening mee moeten houden. 
Ook wordt onderzocht welke woonwensen 
kansrijk zijn om meer ‘thuiswerkers’ aan 
Zeeland te binden. Naar verwachting is dit 
onderzoek voor de zomer gereed. Tijdens de 
‘Zicht op beleid’ sessie in het tweede 
kwartaal dit jaar zal hier nader op ingegaan 
kunnen worden. 
 

2. Jaarlijks maakt de provincie prognoses 
waarop onder andere de 
woningbouwprogrammering wordt 
afgestemd. Hoe past deze groei in de 
prognoses? 
Graag afgezet tegenover eerdere prognoses 
achtereenvolgend. 

2. Driejaarlijks stellen wij een nieuwe 
Provinciale bevolkings- en 
huishoudenprognose vast. Ten opzichte van 
de Provinciale bevolkings- en 
huishoudenprognose 2019 loopt de 
werkelijke ontwikkeling 925 inwoners voor op 
de prognose. Per 1 januari 2020 liep de 
werkelijke ontwikkeling nog 246 inwoners 
achter op de Provinciale bevolkings- en 
huishoudenprognose 2019. 
 

3. In hoeverre is het noodzakelijk om deze trend 
te verwerken in nieuwe prognoses? 

3. In het onderzoek dat in opdracht van de 
PCW wordt verricht wordt ook antwoord 
gegeven op de vraag op welke manier de 
huidige demografische ontwikkelingen 
toegepast kunnen worden in de nieuwe 
Provinciale bevolkings- en 
huishoudenprognose dan wel in een van de 
scenario’s. De vaststelling van de nieuwe 
Provinciale bevolkings- en 
huishoudenprognose is voorzien begin 2022.  
 

4. Op welke manier kan het college inspelen op 
de opgave welke het kabinet 
momenteel voor zich ziet? 

4. Om in te kunnen spelen op het woningtekort 
van de Randstad en enkele andere 
provincies hopen wij meer nieuwe inwoners 
te verleiden om naar Zeeland te verhuizen. 
Dit kan enerzijds door samen met gemeenten 
te werken aan een ‘toekomstbestendige 
woningvoorraad’. Dit houdt in dat we zorgen 
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voor voldoende woningen die ook in 
kwalitatieve zin aansluiten op de behoefte. 
Anderzijds voeren we hiervoor de acties uit 
die voortkomen uit de opgave Zichtbaar 
Zeeland.  
 

5. De minister heeft grote bedragen 
beschikbaar gesteld om de opgave te 
faciliteren. 
We hebben begrepen dat het college hierop 
in wil spelen. Kan het college aangeven 
op welke wijze dit gaat gebeuren? 

5. Het Rijk heeft in 2020 de Woningbouwimpuls 
in het leven geroepen met een budget van € 
1 miljard. Hiervoor komen 
woningbouwprojecten in aanmerking die 
gelegen zijn in regio’s met een groot 
woningtekort en met een minimale omvang 
van 500 woningen. Gebleken is dat er geen 
Zeeuwse projecten zijn die voldoen aan deze 
randvoorwaarden.  
Daarnaast is er door het kabinet een 
Volkshuisvestingfonds ingericht van eenmalig 
€ 450 miljoen voor het herstructureren van de 
bestaande woningvoorraad. Wij zullen 
gemeenten helpen bij het onderbouwen en 
indienen van hun aanvraag voor dit fonds. 
 

6. De prognoses worden door gemeenten 
omgezet in regionale 
woningbouwprogramma’s. Hoe verloopt dit? 
a. Opmerking: Wij vernemen dat in sommige 
regio’s de vraag naar woningen 
heel groot is. Met name jongeren benaderen 
ons, omdat ze liever in Zeeland 
blijven maar geen passende woning kunnen 
vinden, maar dit geldt tevens 
voor ouderen. Welke creatieve 
mogelijkheden zijn er om enerzijds de 
plannen, die niet van de grond komen en de 
planning blokkeren, te 
schrappen en anderzijds ruimte te geven 
voor plannen die wel passend zijn. 
 

6. Op basis van de in de prognose berekende 
woningbehoefte maken gemeenten in 
regioverband regionale 
woningmarktafspraken. Hierbij wordt o.a. 
afgesproken welke nieuwbouwplannen 
wanneer in procedure gebracht en ontwikkeld 
gaan worden. Dit dient ook ter onderbouwing 
van de ladder voor duurzame verstedelijking.  
 
Voor een uitgebreide beantwoording op de 
vragen over betaalbaarheid en onze 
beleidsnotitie ‘Ruimte voor woonkwaliteit’ 
verwijzen we u naar de aankomende ‘Zicht 
op beleid’ sessie over dit onderwerp.    

7. Eerder is toegezegd dat er een woonagenda 
en een (dynamische) 
woningbouwmonitor komt. Wanneer kan GS 
daar meer informatie over verstrekken? 
Is het mogelijk daar een “Zicht-op-
Beleidsessie" of informatiebijeenkomst over 
te 
organiseren voor de behandeling van de 
voorjaarsnota in Provinciale Staten? 

7. Het Dashboard Ladderruimte is beschikbaar 
via 
http://intgwbp.zeeland.nl/PlanmonitorwonenO
pb. 
Dit dashboard laat zien wat de ruimte is van 
elke woningmarktregio om nieuwe 
woningbouwplannen te ontwikkelen. Voor 
Zeeuws Vlaanderen is een uitgesplitst 
dashboard beschikbaar via 
https://intgwbp.zeeland.nl/Planmonitorwonen
ZVlOpb. 
Via de webpagina 
www.zeeland.nl/ruimte/wonen en 
www.zeeland.nl/ruimte/bevolking zullen 
monitoringsrapportages verschijnen met 
relevante data over demografie en wonen.  
 
 
 

http://intgwbp.zeeland.nl/PlanmonitorwonenOpb
http://intgwbp.zeeland.nl/PlanmonitorwonenOpb
https://intgwbp.zeeland.nl/PlanmonitorwonenZVlOpb
https://intgwbp.zeeland.nl/PlanmonitorwonenZVlOpb
http://www.zeeland.nl/ruimte/wonen
http://www.zeeland.nl/ruimte/bevolking
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Een ‘Zicht op beleid’ sessie’ over dit 
onderwerp wordt gepland in het tweede 
kwartaal.  
 

8. Een onderdeel van deze trend is het 
gegeven dat mensen vanuit huis werken. In 
Zeeland wonen en dan elders werken kan 
prima. Om vanuit huis te werken is een 
goede internetverbinding cruciaal. De 
afgelopen jaren is op een goede manier 
geïnvesteerd in breedband voor het 
buitengebied. In hoeverre zijn de 
investeringen van de afgelopen jaren 
voldoende? Of zijn er nieuwe investeringen 
nodig? 

8. De huidige breedbandnetwerken voldoen in 
bebouwde gebieden (steden en – kleine – 
dorpen) aan de vraag en behoefte.  
KPN moet om toekomstbestendig te blijven 
wel investeren in haar netwerk. Om deze 
reden is KPN in het voorjaar 2020 gestart 
haar netwerk in bebouwde gebieden te 
verglazen. Dit meerjarenproject gaat gepaard 
met forse investeringen.  
Voor het kabelnetwerk van Deltafiber is 
verglazing voor wat betreft capaciteit en 
snelheid niet per se nodig. Toch is ook 
Deltafiber gestart met het verglazen van haar 
netwerk in bebouwde omgeving vanuit 
concurrentie overwegingen. 
 

9. We zien veel activiteiten van kabelbedrijven 
in de steden en druk bewoonde 
gebieden. Heeft het college in beeld wanneer 
de buitengebieden voor een 
glasvezelnetwerk in aanmerking komen? 

9. Zowel KPN als Delta hebben in 2020 in 
meerdere gesprekken met ons en Zeeuwse 
gemeenten aangegeven voorlopig niet te 
willen of kunnen investeren in 
glasvezelnetwerken in de buitengebieden.  
 

10 Zowel in Europa alsook in Den Haag (motie 
CDA-Kamerlid Joba van den Berg) is 
gesteld dat breedband-internet voor iedere 
inwoner beschikbaar moet zijn. In 
hoeverre zijn er Europese of nationale 
middelen beschikbaar om de plannen 
concreet te maken? 

10. Voor zover ons bekend zijn er geen 
specifieke overheidsmiddelen beschikbaar 
voor het aanleggen van breedband–
netwerken. Staatsteunregelgeving maakt het 
voor overheden ook complex, zo niet 
praktisch onmogelijk om voor overheden 
financieel bij te dragen aan de realisatie van 
glasvezelnetwerken. Daarnaast staan 
marktpartijen vaak ook niet toe dat publiek 
geld in hun netwerk wordt geïnvesteerd, ook 
niet als het gaat om bijvoorbeeld de 
onrendabele top af te dekken. 
 

11. Is het college bereid om te onderzoeken of 
de vele fondsen, die momenteel 
beschikbaar zijn, passend zijn voor dit 
onderwerp? 

11. Dit is in het recente verleden tevergeefs 
geprobeerd door verschillende provincies 
(middels zogenoemde ‘breedbandfondsen’) 
en heeft niet tot investeringen van 
overheidsmiddelen in glasvezelnetwerken in 
de buitengebieden geleid.  
 
Los van het feit dat wij deze middelen niet 
hebben, hanteren we om bovenstaande 
reden een andere strategie om het verglazen 
van buitengebieden toch een stap dichterbij 
te brengen. Wij zullen u hierover binnenkort 
per brief over informeren.  
 

12. Kan het college een update geven van de 
voortgang van de digitale agenda 
waarover we eerder een presentatie hebben 
gekregen? 

12. De Digitale Agenda is in de 
informatiebijeenkomst van 30 oktober 2020 
aan Provinciale Staten gepresenteerd. De 
enkele vragen die gesteld zijn, zijn 
meengenomen in de verdere uitwerking van 
de Digitale Agenda. De voorbereidingen 
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worden getroffen om op een aantal thema’s 
in het eerste kwartaal van dit jaar de 
connectie te zoeken met onze bestuurlijke 
partners en andere partijen (zoals 
bijvoorbeeld Zeeuwse zorgpartners, MKB en 
onderwijs). In de informatiebijeenkomst heeft 
Provinciale Staten de wens uitgesproken om 
op verschillende thema’s input te willen 
leveren. Dit organiseren we middels een 
Zicht op Beleid-sessie in maart dit jaar. 
Vervolgens volgt er ter vaststelling van de 
Digitale Agenda een Statenvoorstel in het 
tweede kwartaal van 2021. 

 
 
 

 

Namens fractie: CDA 

 

Van 't Westeinde, Geluk en Oudeman 

 

MIDDELBURG, 9 februari 2021 

 

Gedeputeerde Staten 

 

Drs. J.M.M. Polman 

A.W. Smit 
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